
 

 

Protokół Nr XXXVII/2017 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 29 listopada 2017r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
15

 
 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXXVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

 

Nieobecny radny – Zbigniew Czyleko 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Skarbnik Gminy Marta 

Chłopek, Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński oraz 7 innych zaproszonych osób, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała - Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył XXXVII Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 24 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §24 pkt 4 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 



8. Informacja Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie  

z zakresu udzielanych świadczeń. 

9. Zapoznanie się z planowanymi taryfami dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków na 2018 rok na terenie Gminy Wierzchowo. 

10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków – druk nr 209; 

b. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2018 – druk nr 210; 

c. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Świerczynie wchodzącej w skład Zespołu 

Szkół im. 1 Warszawskiej Dywizji Kawalerii w Świerczynie w 

ośmioletnią Szkołę Podstawową w Świerczynie wchodzącą w skład 

Zespołu Szkół im. 1 Warszawskiej Dywizji Kawalerii w Świerczynie - 

druk nr 211; 

d. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. 2 Warszawskiej Dywizji Piechoty gen. Jana 

Henryka Dąbrowskiego w Wierzchowie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. 2 Warszawskiej Dywizji Piechoty gen. Jana Henryka 

Dąbrowskiego w Wierzchowie – druk nr 212; 

e. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2017 rok – druk 

nr 213. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt chciałby 

uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne istotne dla Rady 

lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby 

zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że protokół z posiedzenia 

XXXVI Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 26 października 2017 roku został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi 

dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w §43 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęły 

żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXXVI 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 



Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, którą radni otrzymali w 

terminie wcześniejszym stanowi załącznik nr 3 do nin. protokołu. 

Do informacji nikt nie zgłosił zapytań. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

 

Protokół Komisji Nr 11/2017 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2. Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 10/2017 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 10/2016 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

4. Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 10/2016 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie międzysesyjnym  

interpelacje złożyli. 

 

Radny Ryszard Borowicz złożył jedną interpelację o następującej treści: 

 

W ciągu drogi wojewódzkiej Nr 177 w miejscowości Sośnica w Gminie Wierzchowo w 

zagłębieniu jezdni od 6 tygodni stoi woda w mniejszej i większej ilości, która nie spływa do 

zbiornika w tym celu wybudowanego, który jest za mały. Stojąca na jezdni woda utrudnia 

przejazd a nawet stwarza zagrożenie drogowe. Jadące pojazdy rozciągają wodę, która w 



czasie rannych przymrozków zamarza tworząc ślizgawice, co na dużym zakręcie jest 

niebezpieczne. Na jezdni i chodniku zalega piasek, a właściwie błoto. 

Zwracając uwagę na zaistniałą sytuację proszę o pilne rozwiązanie problemu, który trwa już 

od dłuższego czasu (wodę wypompowywano już kilka razy), a czas jesienno zimowy problem 

nasili. Jeżeli ta sytuacja ma trwać na stałe, to proszę o ustawienie przy jezdni informacji o 

zagrażającym niebezpieczeństwie. 

 

 

Radny Zdzisław Bełzowski złożył cztery interpelacje o następującej treści: 

 

1) Zwracam się z prośbą o wyznaczenie drugiego przystanku autobusowego na 

żądanie przy posesji nr 19 w Będlinie. Jest to miejsce przy drodze powiatowej 

za wioską w kierunku Sośnicy. Z tej posesji chodzi dziecko do szkoły w 

Wierzchowie, więc musi chodzić na przystanek autobusowy do wioski. Gdyby 

przystanek był przy posesji byłoby bezpiecznej, ponieważ za wioską nie ma 

chodnika i trzeba iść poboczem drogi powiatowej. 

2) Zwracam się z prośbą do zarządcy drogi powiatowej o zasypanie tłuczniem 

powstałego wgłębienia na poboczu drogi powiatowej przy przystanku 

autobusowym w Będlinie. Spływająca woda drogą powiatową po opadach 

deszczu gromadzi się w powstałym wgłębieniu. Autobus wjeżdżając na 

przystanek wjeżdża w wgłębienie i ochlapuje wodą dzieci oczekujące na 

autobus. 

3) Zwracam się z prośbą do Urzędu Gminy Wierzchowo o podjęcie odpowiednich 

działań przeciw dalszemu stałemu dewastowaniu przystanku autobusowego w 

Będlinie. 

4) Zwracam się z prośbą do Urzędu Gminy Wierzchowo o wycięcie prętów 

stalowych z przystanku autobusowego w Będlinie. Po ostatnich uszkodzeniach 

przystanku wystają ze ścian druty zbrojeniowe, które stanowią zagrożenie dla 

osób korzystających z przystanku autobusowego. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Wobec braku dyskusji w tym punkcie obrad Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz 

zamknął punkt 7 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 10
30

 – 10
45

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 
 

Informację z zakresu udzielanych świadczeń przedstawił Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wierzchowie Piotr Paszkiewicz. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

Kierownik GOPS Piotr Paszkiewicz dodał, że Ośrodek Pomocy Społecznej oprócz 

udzielanych świadczeń udziela pomocy w zakresie prawnym, między innymi w sprawie 

uzyskania renty czy stopnia inwalidztwa. 

Podczas dyskusji Radni poruszyli sprawy dotyczące: 



- weryfikacji dochodów osób, które pobierają świadczenia i jednocześnie pracują za granicą, 

- realizacji usług opiekuńczych, 

- o jaką pomoc mogą ubiegać się osoby pracujące, ale nie radzące sobie finansowo np. w 

czasie choroby czy innego zdarzenia, 

- czy i jak duży występuje na naszym terenie problem bezdomności. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz w imieniu swoim i Rady wyraził słowa 

uznania dla wszystkich pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie 

za zaangażowanie w codzienną trudną i odpowiedzialną pracę. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 8 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Kierownik Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie Jarosław Doroszuk 

przedstawił wniosek i uzasadnienie do wniosku o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 2018 rok na terenie Gminy 

Wierzchowo. 

Taryfy przedstawiają się następująco: 

1)  za dostarczoną wodę: 

dla GRUPY I (gospodarstwa domowe i pozostali odbiorcy) – 3,60 zł/m
3
 brutto 

dla GRUPY II (przedsiębiorstwa wykorzystujące wodę do produkcji) – 4,36 zł/m
3
 

brutto 

(wzrost o 0,12 zł/m
3
) 

2) za odprowadzanie ścieków: 

dla GRUPY I ( gospodarstwa domowe i pozostali odbiorcy, dla których ścieki są 

odprowadzane do oczyszczalni za pomocą kanalizacji ściekowej) – 6,31 zł/m
3
 

brutto 

dla GRUPY II (przedsiębiorstwa wykorzystujące wodę do produkcji) – 6,34 zł/m
3
 

brutto 

(na poziomie roku 2017) 

 

Wszystkie stałe Komisje Rady Gminy Wierzchowo zapoznały się na swoich posiedzeniach  

z proponowanymi przez Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie taryfami i 

nie zgłosiły uwag. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 9 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji  pkt 10. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1. Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 



uchwałę Nr XXXVII/205/2017 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków – która stanowi 

załącznik nr 9 do nin. protokołu, 

2. Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/206/2017 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Wierzchowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2018 – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu, 

3. Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/207/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Świerczynie wchodzącej w skład 

Zespołu Szkół im. 1 Warszawskiej Dywizji Kawalerii w Świerczynie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową w Świerczynie wchodzącą w skład Zespołu Szkół im. 1 Warszawskiej 

Dywizji Kawalerii w Świerczynie – która stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu, 

wraz z autopoprawka stanowiącą załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

4. Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/208/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Świerczynie wchodzącej w skład 

Zespołu Szkół im. 1 Warszawskiej Dywizji Kawalerii w Świerczynie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową w Świerczynie wchodzącą w skład Zespołu Szkół im. 1 Warszawskiej 

Dywizji Kawalerii w Świerczynie – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu, 

5. Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/209/2017 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo 

na 2017 rok – która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu, 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 11. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi na 

interpelacje, które wpłynęły do biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych w ostatnim 

czasie interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 11 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 12. 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz na podstawie art. 24 ust. 12 ustawy z 

dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2017r. poz. 1875) przedłożył Radzie 

Gminy informację: 



1) z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych, złożonych przez Radnych Gminy 

Wierzchowo Przewodniczącemu Rady Gminy na podstawie art. 24h ust. 3 pkt 1 

ustawy o samorządzie gminnym, 

2) z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych, złożonych Wójtowi Gminy 

Wierzchowo na podstawie art. 24h ust. 3 pkt 3 ustawy o samorządzie gminnym, 

3) z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych, złożonych Wojewodzie 

Zachodniopomorskiemu na podstawie art. 24h ust. 3 pkt 2 ustawy o samorządzie 

gminnym. 

 

Wymienione informacje stanowią odpowiednio załączniki nr 15, nr 16 i nr 17 do nin. 

protokołu. 

 

Radna Genowefa Rosochowata zwróciła się z zapytaniem do Wójta Gminy, czy odcinek drogi 

przy sklepie Pana Ambroziaka w miejscowości Żabin będzie wyremontowany. 

 

Wójt odpowiedział, że ubytki w nawierzchni drogi zostaną uzupełnione. 

 

W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 

12 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

Ad. 13 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz  

o godz. 12
15

 zamknął obrady XXXVII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący Rady 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

…………………. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji. 


